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Protokół nr LI/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie 

w dniu 29 czerwca 2022 r. 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Wieruszowie, ul. Rynek  

1-7. Obrady rozpoczęto o godzinie 12:01, a zakończono o godz. 13:52 tego samego dnia. 

 

Lista obecności radnych: 

1. Mariusz Bartodziejski  

2. Dawid Boryczko 

3. Marlena Ciężka 

4. Iwona Ciężka-Głowacz 

5. Jarosław Dębski 

6. Marek Gotfryd 

7. Mirosław Jakubczak 

8. Władysław Kokot  

9. Mirosław Mojsa 

10. Piotr Niełacny  

11. Paweł Ostrycharz 

12. Kacper Owczarski 

13. Marcin Piluch 

14. Adam Śpigiel  

15. Czesław Wróblewski  

1. Otwarcie obrad LI sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, stwierdzenie prawomocności. 

 

Przewodniczący Rady Adam Śpigiel poinformował, że sesja została zwołana zgodnie  

z obowiązującymi przepisami statutu gminy. Następnie powitał wszystkich radnych i gości, po 

czym stwierdził, że z ustawowej liczby radnych obecnych na sali jest 13, co stanowi kworum 

do podejmowania uchwał. 

Prowadzący obrady, wyjaśnił że obecna sesja jest związana z udzieleniem Burmistrzowi 

absolutorium w związku, z czym zawiadomienie musiało zostać przesłane radnym  

z dwutygodniowym wyprzedzeniem. Dlatego należy zaznaczyć, że nie wszystkie tematy dało 

się uwzględnić w porządku od razu i proponuje się wprowadzenie nowego punktu 3 w 

brzmieniu: wręczenie podziękowań osobom, które poprzez swoją działalność zasłużyły się dla 

rozwoju Gminy Wieruszów. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 



 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę w porządku obrad. 

Ze względu na chwilową awarię sytemu do głosowania, Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie imienne. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w porządku obrad, 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Władysław Kokot, Mirosław Mojsa, Piotr Niełacny, Marcin Piluch, Marek Gotfryd, 

Mirosław Jakubczak, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski, 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad LI sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wręczenie podziękowań osobom, które poprzez swoją działalność zasłużyły się dla 

rozwoju Gminy Wieruszów. 

4. Debata nad Raportem o stanie Gminy Wieruszów za 2021 rok. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wieruszowa wotum zaufania, 

2) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wieruszów 

za 2021 rok oraz wykonania budżetu Gminy Wieruszów za 2021 rok, 

3) w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Wieruszów za 2021 rok, 

4) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wieruszowa absolutorium za 2021 rok, 

5) w sprawie zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022, 

6) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata  

2022 – 2031, 

7) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej  

w Wieruszowie, 

8) uchylająca uchwałę Rady Miejskiej w Wieruszowie nr XXXVIII/297/2021 z dnia  

19 sierpnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy 

Wieruszów do 2030 roku, 

9) w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Wieruszów do 

2030 roku, 

10) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 – 2024 w Gminie  

Wieruszów, 



11) w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości PRZYWORY (osady leśnej) na terenie 

Gminy Wieruszów. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie protokołu z XLIX i L sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

8. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Wieruszowa. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie sesji. 

3. Wręczenie podziękowań osobom, które poprzez swoją działalność zasłużyły się dla 

rozwoju Gminy Wieruszów. 

Uroczyście podziękowano ks. Henrykowi Orszulakowi za wieloletnią posługę kapłańską  

w roli proboszcza i budowniczego kościoła Parafii Św. Stanisława. 

Burmistrz Rafał Przybył, nawiązując do różnicy poglądów, zauważył, że ks. Orszulak zawsze 

był otwarty na współpracę oraz na drugiego człowieka. - Ks. Orszulak to obywatel gminy 

Wieruszów, który wrósł tutaj, proboszcz związany z budową kościoła, z budową swojej parafii, 

ale też z dobrym sercem. Burmistrz podkreślił, że ks. Orszulaka kojarzy jako osobę dobrą – 

mimo różnic poglądów – osobę, która zawsze była otwarta na głos urzędu, chociażby jako gość 

Wigilii dla samotnych, chociażby jako osoba współpracująca przy prowadzeniu świetlicy, ale 

przede wszystkim jako dobry, bardzo dobry człowiek, otwarty na innych oraz jeden  

z najlepszych oratorów w gminie Wieruszów. 

Proboszczowi w imieniu radnych podziękował przewodniczący Rady Miejskiej Adam Śpigiel, 

który wspominał, że przez wiele lat należał do Parafii Św. Stanisława. 

Sam ks. proboszcz dziękował za zauważenie i docenienie. Przyznał, że to jego pierwsza  

w historii wizyta na sesji, choć oczywiście w urzędzie bywał. Proboszcz również nawiązywał 

do dobrej współpracy na linii Parafia – samorząd, mając jednocześnie w pamięci wszystkich 

naczelników, burmistrzów, przewodniczących i radnych. W swoim wystąpieniu, gość 

przywoływał budowę kościoła oraz związane z tymi wydarzeniami osoby.  

Proboszczowi wręczono kwiaty. Na sesję został zaproszony również ks. Marian Kasprzycki  

z Wyszanowa, jednak nie mógł dotrzeć ze względu na stan zdrowia. 

Następnie wręczono podziękowania Panu Andrzejowi Piluchowi za organizację III 

Międzynarodowej Olimpiady Dziecięcych Drużyn Pożarniczych. 

Andrzej Piluch jest założycielem i opiekunem Dziecięcej Drużyny Pożarniczej OSP 

Wieruszów, w jej skład wchodzą dzieci z terenu naszej gminy, które poprzez udział w drużynie 

uczą się postaw społecznych, obowiązkowości i innych cennych cech, które z pewnością 

zaprocentują w przyszłości. Druh Andrzej wraz z DDP promuje nas na wielu wydarzeniach  

o różnym charakterze, w tym podczas Olimpiady DDP.  

4. Debata nad Raportem o stanie Gminy Wieruszów za 2021 rok. 



Przewodniczący Rady wyjaśnił zgromadzonym na sali obrad, że począwszy od 2019 r. 

Burmistrz zobowiązany jest przedstawić w terminie do 31 maja danego roku, raport o stanie 

gminy za rok ubiegły. Raport jest przesyłany radnym oraz publikowany do publicznej 

wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej. Zgodnie z art. 28aa ust. 2 ustawy  

o samorządzie gminnym raport powinien obejmować podsumowanie działalności Burmistrza 

w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady 

Miejskiej i budżetu obywatelskiego. Kolejne przepisy art. 28aa wymienionej ustawy nakazują 

rozpatrzenie raportu przez Radę Miejską podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała  

w sprawie udzielenia lub nieudzielenia Burmistrzowi absolutorium. 

Podczas rozpatrywania raportu należy przeprowadzić debatę, w której mogą wziąć udział 

zarówno radni jak i mieszkańcy, pod warunkiem pisemnego zgłoszenia popartego podpisami 

co najmniej 20 mieszkańców gminy Wieruszów i złożonego najpóźniej dzień przed debatą. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nikt z mieszkańców nie zgłosił pisemnego zamiaru 

udziału w debacie, stąd uprawnionymi do zabierania głosu są jedynie radni Rady Miejskiej  

w Wieruszowie. 

Debatę kończy głosowanie bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy 

nad udzieleniem wotum zaufania dla Burmistrza. Niepodjęcie uchwały przez radę jest 

równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzielenie Burmistrzowi wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady oddał głos Burmistrzowi Rafałowi Przybyłowi, który poprosił  

o możliwość podsumowania działalności gminy Wieruszów za 2021 rok. 

Na przestrzeni tych lat, za co wam bardzo dziękuję, udało się wiele rzeczy nadrobić, zrobić  

i kontynuować – powiedział podczas sesji Rafał Przybył. - To jest szerszy aspekt patrzenia na 

to co było i na to co jest i – co najważniejsze – na to co będzie. W swojej wypowiedzi Rafał 

Przybył przywołał swoich poprzedników, czyli pana Czesława Wróblewskiego, panią Iwonę 

Szkopińską, pana Bogdana Nawrockiego czy też jeszcze wcześniej pana Nowaka. Te rzeczy, 

które udało im się dokonać, były w pewien sposób fundamentem. Nawiązał do wielkiego 

dokonania pani Szkopińskiej, która „wychodziła”, „wymówiła”, „wyjeździła” i wypracowała 

ze swoimi ludźmi zjazd z S8, którego miało tutaj nie być. Gdyby go nie było, nie byłoby też 

rozmów z wieloma podmiotami. Burmistrz podkreślił, że radni dali zgodę aby zostały 

uwolnione tereny w Kuźnicy Skakawskiej i żeby zaczęła się tam budowa zakładu meblowego. 

Wspomniany zakład nie powstałby, gdyby nie zjazd z S8 – tłumaczył burmistrz i zaznaczył, że 

w gminie zaczęła się budowa nowych inwestycji a inwestorzy w planie mają już kolejne. 

Burmistrz nawiązywał do planowanej budowy osiedla przy ul. Solidarności, zrealizowanym 

Centrum Aktywności Społecznej, Żłobku, Klubie Seniora, Klubie Malucha oraz wielu innych 

mniejszych zadań – jak choćby pomoc przy realizacji prywatnego żłobka i przedszkola  

w Cieszęcinie. 

Dochody budżetu ogółem zrealizowano w wysokości 88.512.329,03 zł (105,26% planu), 

natomiast wydatki ogółem budżetu w kwocie 84.259.707,39 zł (95,21% planu). Dochody 

bieżące budżetu wykonano w wysokości 82.950.315,75 zł (106,60% planu), a wydatki bieżące 

w kwocie 73.641.631,35 zł (94,61% planu). Z powyższego wynika, że na koniec roku 

budżetowego 2021 została zachowana zasada, o której mowa w art. 242 ust. 2 ustawy  

o finansach publicznych, bowiem wykonane dochody bieżące są wyższe, aniżeli wykonane 

wydatki bieżące. Dochody majątkowe budżetu zrealizowano w kwocie 5.562.013,28 zł, co 

stanowi 88,65% planu. Z przeprowadzonej analizy wynika, iż niepełne wykonanie dochodów 

majątkowych spowodowane zostało przede wszystkim nieuzyskaniem w pełnej wysokości 



dochodów zaplanowanych w dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa, Rozdział 70005 – 

gospodarka gruntami i nieruchomościami, §0770 (wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa 

własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości) - plan – 2.635.000,00 zł, 

wykonanie – 2.020.459,94 zł. Wydatki majątkowe ukształtowały się na poziomie 

10.618.076,04 zł, co stanowi 99,55% założonego planu. 

Dług Gminy Wieruszów wskazany w sprawozdaniu o stanie zobowiązań, według tytułów 

dłużnych oraz poręczeń i gwarancji na dzień 31 grudnia 2021 roku ukształtował się na poziomie 

27.481.141,00 zł. Kwota ta jest wyższa o 1.770.182,07 zł od sumy zobowiązań 

długoterminowych wykazanych przez jednostkę na dzień 31.12.2020 roku. W analizowanym 

okresie sprawozdawczym Gmina nie udzielała poręczeń i gwarancji. Na koniec 2021 roku  

w badanej jednostce nie wystąpiły zobowiązania wymagalne.  

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy Wieruszów za 2021 rok 

i udzielił głosu radnym. Żaden z obecnych na sali radnych nie zabrał głosu w debacie, wobec 

tego faktu Przewodniczący zamknął debatę i nakazał odczytać opinie z posiedzeń Komisji Rady 

dotyczące Raportu. 

Zostały odczytane opinie Komisji: 

- Prawa i Samorządności, 

- Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska, 

- Mieszkaniowej, Pomocy Społecznej i Spraw Wsi, 

- Gospodarczej i Budżetu, 

- Rewizyjnej, 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie opinii po czym przeszedł do kolejnego 

punktu w porządku obrad. 

5. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wieruszowa wotum zaufania, 

Przewodniczący Rady Adam Śpigiel poinformował, że radni projekt otrzymali a Komisje 

przedstawiły swoje opinie, po czym odczytał treść uchwały. 

Przewodniczący zarządził głosowanie imienne w sprawie podjęcia uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Burmistrzowi Wieruszowa wotum zaufania, 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 



Dębski, Władysław Kokot, Mirosław Mojsa, Piotr Niełacny, Marcin Piluch, Marek Gotfryd, 

Mirosław Jakubczak, Adam Śpigiel, Czesław Wróblewski, 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

2) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wieruszów 

za 2021 rok oraz wykonania budżetu Gminy Wieruszów za 2021 rok, 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przez panią Skarbnik. 

Aneta Wolna krótko omówiła wykonanie budżetu w 2021 r. wskazując poszczególne dochody 

i wydatki. Skarbnik poinformowała o osiągniętej nadwyżce budżetowej 4.252.000 zł. 

Porównując rok 2020 z rokiem 2021 Gmina Wieruszów uzyskała ponad 14 mln dochodów. 

Wydatki gminy Wieruszów uległy zwiększeniu w porównaniu do roku 2020 i wyniosły 

6.300.000 zł. Dochody zostały wykonane na poziomie 105% a wydatki gminy Wieruszów 

ukształtowały się na poziomie 94,6%. Został zaciągnięty kredyt w wysokości 4.000.000 zł oraz 

dwie pożyczki na realizację zadań inwestycyjnych: „Park między Prosną a Niesobem” oraz na 

„Kluba Malucha”. Gmina pozyskała dofinansowanie w kwocie 1.107.000 zł. Spłacone zostało 

zadłużenie w kwocie ponad 3.133.000 zł. Stan zobowiązań długoterminowych Gminy 

Wieruszów na koniec 2021 roku wyniósł 27.465.889 zł. 

Zakończone zostały najważniejsze inwestycje a mianowicie adaptacja budynku pod Centrum 

Aktywności Społecznej i Klub Malucha, której koszt w końcowym rozliczeniu wyniósł ponad 

2.397.000 zł a także 714.000 zł na uruchomienie Klubu Malucha.  

Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych została odczytana przez radnego Mirosława 

Jakubczaka uchwała Nr IV/114/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi z dnia 26 maja 2022 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Wieruszów za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wieruszów za 2021 rok oraz 

wykonania budżetu Gminy Wieruszów za 2021 rok,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

3) w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Wieruszów za 2021 rok, 

 



Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został radnym przesłany, był także 

omawiany na Komisji, po czym zapytał, czy radni zgłaszają pytania. 

Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Wieruszów za 2021 rok,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

 

4) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wieruszowa absolutorium za 2021 rok, 

Prowadzący obrady poprosił radną Iwonę Ciężką – Głowacz o przedstawienie opinii Komisji 

Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2021 rok wraz z wnioskiem o udzielenie absolutorium. 

Następnie radny Mirosław Jakubczak odczytał uchwałę Nr IV/140/2022 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 15 czerwca 20202 r. w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wieruszowie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Wieruszowa z 2021 rok. 

Przewodniczący Adam Śpigiel zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają wnioski, pytania 

bądź uwagi w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2021 rok. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag w związku z czym  Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Burmistrzowi Wieruszowa absolutorium za 2021 rok,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 



Podany przez Przewodniczącego Rady wynik głosowani, radni przyjęli brawami.   

Przewodniczący pogratulował Burmistrzowi Rafałowi Przybyłowi uzyskanego jednogłośnie 

absolutorium. 

Burmistrz w swoim wystąpieniu podziękował pracownikom urzędu; dyrektorom jednostek 

oświatowych, Wieruszowskiego Domu Kultury, Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Miejsko Gminnej Biblioteki Publicznej, Przedsiębiorstwu Komunalnemu, 

sołtysom a także wszystkim mieszkańcom , którzy wpływają na rozwój miasta. 

Zarządzona została przez Przewodniczącego Rady 5 minutowa przerwa. 

Obrady wznowiono o godzinie 13:25                                          

5) w sprawie zmian budżetu Gminy Wieruszów za rok 2022, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omawiany na Komisji, po czym zapytał 

radnych, czy zgłaszają pytania. 

Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych, Przewodnicząca Komisji Gospodarczej i Budżetu 

Marlena Ciężka odczytała opinię Komisji. Radni – członkowi komisji nie mieli uwag do 

zaproponowanych zmian polegających na: wpisaniu do budżetu kwoty 41 284 zł w związku  

z zawartymi porozumieniami z Powiatem Wieruszowskim i Wojewodą Łódzkim dotyczącymi 

refundacji poniesionych kosztów w związku z zapewnieniem zakwaterowania i wyżywienia 

osób z terytorium Ukrainy; zwiększeniu części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2022  

o kwotę 408.354 zł z przeznaczeniem na podwyżki dla nauczycieli; wprowadzeniu do planu 

finansowego środków z Funduszu Pomocy w kwocie 247.321 zł przeznaczonych na 

świadczenia związane z pomocą obywatelom Ukrainy oraz zadań oświatowych w kwocie 

101.925 zł związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 

będącymi obywatelami Ukrainy. Wprowadzona została do budżetu kwota 5000 zł jako grant 

na realizację programu „Wakacyjna AktywAKCJA” przez SP Pieczyska oraz kwota 7679 zł do 

planu dochodów i wydatków GOSIT tytułem darowizny. Wykreślenie z planu wydatków 

majątkowych zadań dotyczących budowy parkingu przy ul. Dąbrowskiego i Klemensa 

Wierusza w Wieruszowie oraz przebudowy ul. Spokojnej w Wyszanowie. Zadania te wraz  

z przebudową ul. Nadrzecznej oraz Bursztynowej wejdą w zakres objęty dofinansowaniem.  

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Gminy Wieruszów za rok 2022,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 



Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

 

6) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata 2022 

- 2031, 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy zgłaszają pytania do projektu uchwały. Wobec ich 

braku poprosił Marlenę Ciężką – Przewodniczą Komisji Gospodarczej i Budżetu  

o zapoznanie radnych z opinią Komisji, która omawiała projekt uchwały na swoim posiedzeniu. 

Radna Ciężka poinformowała, że Komisja pozytywnie oceniła dokonaną weryfikację 

przedsięwzięć, planowanych do uzyskania dochodów bieżących i majątkowych, wydatków 

bieżących i majątkowych oraz kwoty spłat zaciągniętych kredytów i pożyczek, emisji obligacji 

oraz kwot związanych z obsługą długu. Planowany wskaźnik obsługi długu na koniec roku 

wyniesie 5,07 i nie przekroczy określonych ustawowo limitów wynikających z ustawy  

o finansach publicznych (12,71%).  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata 2022 - 2031,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

7) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Wieruszowie, 

Przechodząc do kolejnego projektu uchwały w porządku obrad, Przewodniczący Rady 

poinformował radnych, że radny Paweł Ostrycharz pomimo pisemnego wezwania do złożenia 

oświadczenia majątkowego nie dopełnił tego obowiązku do dnia sesji. Zaznaczył także, że do 

radnego zostało skierowane pisemne zawiadomienie o możliwości złożenia wyjaśnienia przed 

podjęciem przedmiotowej uchwały. Pomimo tego radny nie pojawił się na sesji. 

Następnie zapytał czy zebrani mają uwagi lub pytania. Radni nie wnieśli uwag wobec czego 

radny Piotr Niełacny odczytał opinię Komisji Prawa i Samorządności do omawianego projektu. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Wieruszowie pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Wieruszowie,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

8) uchylająca uchwałę Rady Miejskiej w Wieruszowie nr XXXVIII/297/2021 z dnia 19 

sierpnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy 

Wieruszów do 2030 roku, 

Radni po otrzymaniu projektu i zapoznaniu się z jego treścią, nie wnieśli uwag i pytań wobec 

czego, Przewodniczący Rady poprosił Mirosława Jakubczaka o przedstawienie opinii Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska. Radny poinformował, że konieczne 

jest wprowadzenie zmiany formy opracowania Strategii Rozwoju Gminy Wieruszów do 2030 

roku, które wymaga podjęcia nowej uchwały w formie aktu prawa miejscowego. W związku  

z tym należy uchylić dotychczasowo obowiązujący akt. 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

uchwały uchylającej uchwałę Rady Miejskiej w Wieruszowie nr XXXVIII/297/2021 z dnia 

19 sierpnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy 

Wieruszów do 2030 roku,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

9) w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Wieruszów do 2030 

roku, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został radnym przesłany, był także  

omawiany na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska. Radni nie 

mieli uwag do przedmiotowego projektu uchwały, w związku z tym przewodniczący Komisji 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. Zaproponowany projekt przystąpienia do opracowania 

Strategii Rozwoju Gminy Wieruszów do 2030 roku ma formę aktu prawa miejscowego. 

Obejmuje harmonogram kolejnych działań oraz konsultacje projektu, które pozwolą na 

przygotowanie i przyjęcie ostatecznej wersji projektu wskazującej kierunki rozwoju Gminy 

Wieruszów. 



Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Wieruszów do 2030 roku,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

10) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 - 2024 w Gminie 

Wieruszów, 

 

Prowadzący obrady otworzył dyskusję nad przesłanym projektem uchwały. Wobec braku pytań 

i uwag ze strony radnych, poprosił przewodniczącego Komisji Mieszkaniowej, Pomocy 

Społecznej i Spraw Wsi o zapoznanie radnych z opinią Komisji. Radny Jarosław Dębski 

poinformował, że Komisja przychyliła się do projektu uchwały, który jest wykonaniem przez 

gminę obowiązku w zakresie opracowania i realizacji programu wspierania rodziny. Realizacja 

zaproponowanego w uchwale programu zdaniem Komisji pozwoli na zwiększenie możliwości 

rozwojowych rodzin i umożliwi im przezwyciężanie trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo - wychowawczej.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 - 2024 w Gminie Wieruszów,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

11) w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości PRZYWORY (osady leśnej) na terenie Gminy 

Wieruszów, 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt był omawiany na komisji, po czym zapytał radnych, 

czy zgłaszają pytania. 



Radna Ciężka poinformowała, że Komisja pozytywnie oceniła zaproponowane zniesienie 

urzędowej nazwy miejscowości Przywory na terenie Gmin Wieruszów, które spowodowane 

jest koniecznością uporządkowania nazwy miejscowości. Burmistrz Wieruszowa wobec braku 

ustalenia lokalizacji przestrzennej osady leśnej Przywory po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Starosty Wieruszowskiego podjął działania w celu zniesienia w/w nazwy. Zniesienie urzędowej 

nazwy miejscowości nie będzie wiązało się z poniesieniem kosztów finansowych przez gminę 

oraz nie wpłynie na zmiany w rejestrze ewidencji gruntów i budynków oraz na istniejących 

mapach ewidencyjnych i zasadniczych. 

Uchwała została poddana pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zniesienie 

urzędowej nazwy miejscowości PRZYWORY (osady leśnej) na terenie Gminy Wieruszów, 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący przypomniał, że interpelacje i zapytania należy złożyć pisemnie do Burmistrza 

za pośrednictwem Przewodniczącego Rady, wnioski w formie ustnej. 

Radni nie zgłosili interpelacji, zapytań oraz wniosków. 

7. Przyjęcie protokołu z XLIX i L sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

Przewodniczący poinformował, iż radni otrzymali protokół z XLIX  sesji Rady Miejskiej 

pocztą elektroniczną i zapytał czy mają jakieś zastrzeżenia co do tego protokołu. 

Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z XLIX sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z XLIX sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 



Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

Przewodniczący poinformował, iż radni otrzymali protokół z L sesji Rady Miejskiej pocztą 

elektroniczną i zapytał czy mają jakieś zastrzeżenia co do tego protokołu. 

Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z L sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Mirosław Mojsa, Piotr 

Niełacny , Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Ostrycharz, Kacper Owczarski 

8. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Wieruszowa. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie międzysesyjne 

Burmistrza Wieruszowa i zapytał czy mają jakieś pytania. 

Głos zabrał radny Marcin Piluch, który odniósł się do punktu dotyczącego współpracy z Łódzką 

Specjalną Strefą Ekonomiczną, przygotowanie oferty inwestycyjnej dla zainteresowanego 

podmiotu. Radny poprosił o dodatkowe informacje w tej sprawie. 

Wyjaśnień udzieliła Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Sylwia Olbińska, która 

podkreśliła, że Gmina Wieruszów współpracuje z Łódzką Specjalną Strefą Ekonomiczną już 

dłuższy czas. W ostatnim czasie gmina wzięła udział w projekcie, który jest finansowany ze 

środków zewnętrznych „Wdrażanie standardów obsługi inwestora w Gminie Wieruszów”, 

które dostosowują nasz standardy do obsługi inwestora, do standardów w całym województwie 

łódzkim. Jest to projekt Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi, który podziękował pracownikom 

obsługującym zieleń miejską za trud pracy i zaangażowanie w utrzymanie czystości miasta i 14 

sołectw. 

 

9. Wolne wnioski i informacje. 

Głos zabrał radny Czesław Wróblewski, który zwrócił się z pytaniem do będącej na sali 

obrad dyrektor Wieruszowskiego Domu Kultury, jakie zajęcia przewidziane są dla dzieci w 

okresie wakacyjnym. 



Odpowiadając na pytanie radnego Przewodniczący Rady, poinformował, że 

szczegółowe informacje dotyczące zaplanowanych zajęć dla najmłodszych można uzyskać  

u Kierownika Referatu Oświaty. 

Głos zabrał radny Marek Gotfryd, który zapytał o plany zagospodarowania boiska przy 

Szkole Podstawowej Nr 1 w Wieruszowie. 

W odpowiedzi, Przewodniczący poinformował, że ewentualna zmiana koncepcji 

zagospodarowania przedmiotowego terenu znajduje się w fazie konsultacji.  

Głos zabrał radny Władysław Kokot, który podziękował Burmistrzowi za naprawiony 

odcinek drogi gminnej w Mirkowie za rzeką Prosną w kierunki Polesia. 

10. Zakończenie sesji. 

Ze względu na wyczerpany porządek obrad, Przewodniczący Rady zamknął o godzinie 13:52 

posiedzenie LI sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Protokołowała: Kamila Smus 

 

Pracownik ds. obsługi Rady Miejskiej 

i jednostek pomocniczych gminy 

 

 

 

                                                           Przewodniczący 

                                                                                  Rady Miejskiej w Wieruszowie 

                                                                     Adam Śpigiel 

 

 

 


